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Fri  

 

Aan de leden van Provinciale Staten van Noord-Holland 

Datum ingekomen vragen : 26 oktober 2018  

Datum GS-besluit:   : 11 december 2018 

 

Vragen nr. 128 

Vragen van mevrouw A.A.J. Jellema (PvdA) over Grafietregen Wijk aan Zee 

De voorzitter van Provinciale Staten van Noord-Holland deelt u overeenkomstig het bepaalde in 

artikel 45 van het Reglement van Orde voor de vergaderingen en andere werkzaamheden van 

Provinciale Staten mede, dat op 26 oktober 2018 door het lid van Provinciale Staten, mevrouw 

A.A.J. Jellema (PvdA), de volgende vragen bij Gedeputeerde Staten zijn ingekomen. 

INLEIDING VRAGEN  

In de afgelopen weken is de zogenaamde grafietregen, door uitstoot van Tata Steel, een 

terugkerend verschijnsel in Wijk een Zee en omgeving.  

Tata-Steel neemt, nadat de productie van ruw ijzer al flink is teruggeschroefd, haar 

verantwoordelijkheid voor wat betreft het schoonmaken van ramen, tuinmeubilair en auto’s. 

Maandag jl. heeft Tata Steel toegezegd ook de vervuiling binnenshuis, bij de bewoners van Wijk 

aan Zee, schoon te gaan maken. Contact met bewoners van Wijk aan Zee leert de fractie van de 

PvdA het volgende:  

 De grafietregen is in de voorbije decennia een terugkerend probleem.  

 Naast de grafietregen daalt er nu ook een soort plakkerige substantie neer, aldus de 

bewoners.  

 Er hangt een bepaalde stank in (delen van) het dorp, te vergelijken met de geur van 

rotte eieren.  

 Er worden met regelmaat monsters genomen van de vervuiling maar uitslagen daarvan 

zijn niet bekend.  

De fractie van de PvdA brengt via deze vragen de ongerustheid van bewoners van Wijk aan Zee 

over aan uw college en heeft de volgende vragen. Vragen die ook onder de bewoners van Wijk 

aan Zee leven, ten aanzien waarvan zij nu als eersten recht hebben op een duidelijk antwoord  

VRAGEN 

Vraag 1:  

Is deze grafietregen schadelijk voor de gezondheid van de bewoners van Wijk aan Zee?  

Antwoord 1: 

Voor de beantwoording van de vraag of de grafietregen schadelijk is, is nader onderzoek nodig. 

Wel heeft de GGD via haar website, www.ggdkennemerland.nl/nieuws/2018/10/Informatie-over-

stofemissie-bij-Wijk-aan-Zee, een eerste duiding van gezondheidseffecten en een 

handelingsperspectief gegeven. Deze informatie is ook beschikbaar gesteld via de websites van 

de omgevingsdiensten en de gemeente Beverwijk. Via verschillende kanalen monitort de GGD 

meldingen over acute gezondheidsklachten. Het aantal lijkt hierin relatief klein. Bij Tata Steel 

heeft de GGD actief gevraagd naar bij hun bekende informatie over de samenstelling van de 

uitgestoten stof. De GGD heeft een concept-onderzoeksvraag samen met adviezen over de 
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aanpak aangereikt ten behoeve van het onafhankelijk onderzoek door het RIVM. Over de 

voortgang van dit onderzoek wordt u nader geïnformeerd zodra het onderzoeksvoorstel en de 

planning gereed zijn. 

Daarnaast is aan GGD Amsterdam gevraagd om monsters van de meetstations van het 

luchtmeetnet in de IJmond te analyseren op zware metalen. In de loop van december worden 

hiervan de resultaten verwacht. De resultaten zullen ter beoordeling worden voorgelegd aan de 

GGD Kennemerland. 

Vraag 2:  

Zijn Gedeputeerde Staten voornemens om (via de RUD?) nader en sneller onderzoek te (laten) 

doen naar eventuele gezondheidsschade door deze grafietregen?  

Antwoord 2: 

Zie het antwoord op vraag 1. 

Vraag 3:  

Ziet GS een actieve rol voor de Provincie NH weggelegd inzake de communicatie over de 

grafietregenproblematiek, naar de inwoners van Wijk aan Zee? Zo nee, waarom niet? Zo ja, 

welke acties gaat u hierin ondernemen?  

Antwoord 3: 

Ja, als eerste stap is op 28 november jl. een bewonersbijeenkomst gehouden in aanwezigheid 

van de GGD Kennemerland, Tata Steel en het RIVM. Op dit moment wordt het vervolgtraject 

verder uitgewerkt. De inwoners van Wijk aan Zee zullen actief worden betrokken bij de invulling 

van het gezondheidsonderzoek naar de effecten van de uitstoot. 

Vraag 4:  

Hoe ziet GS een structurele oplossing in deze grafietregenproblematiek? Wanneer de productie 

van ruw ijzer weer zal worden opgevoerd naar het oude niveau, zal de (kans op) uitstoot van 

grafiet zeer waarschijnlijk toenemen.  

Antwoord 4: 

Tata Steel heeft tijdens de bewonersbijeenkomst van 28 november jl. een reeks aan 

maatregelen gepresenteerd waarmee de overlast moet worden geminimaliseerd. Als 

kortetermijnmaatregel wordt het productieproces aangepast (andere procesinstellingen, lager 

productietempo), als langetermijnmaatregel is een overkapping toegezegd waarmee de overlast 

moet worden geminimaliseerd. De Omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied zal toezicht houden 

op de effectiviteit van de maatregelen en indien nodig handhavend optreden. 


